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Bábolna Város Önkormányzat 
2943 Bábolna, Jókai u. 12. 
 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 
Készült: A Bábolna Város Önkormányzat Képviselő-testületének 2025. március 12-én 1700 
órakor a Közösségi Ház Stúdiótermében megtartott rendkívüli ülésén. 
 
Jelen vannak:  dr. Horváth Klára    polgármester, 
   Zsidi Sándor    képviselő, 

Tóth Georgina   képviselő, 
Veresné Szkocsek Mária   képviselő, 
Dr. Kravcsenko Tetyana   képviselő, 
Ruskó József     képviselő, 
Pintér Róbert     képviselő, 

továbbá:  dr. Bacsárdi József    jegyző, 
Kocsisné Balázs Mónika   aljegyző, 
Horváth Sándor    vendég, 
Gerencsér István    vendég 

 
dr. Horváth Klára polgármester: Tisztelettel köszönt mindenkit a Képviselő-testület rendkívüli 
testületi ülésén.  Megállapítja, hogy a Képviselő-testület 7 fővel határozatképes. A napirendi 
pontok tekintetében 8 napirendi pontot hirdettek meg. Megkérdezi, hogy valakinek van-e még 
további napirendi pontra javaslata. 
 
dr. Bacsárdi József jegyző: Ismerteti az Egyebek napirendi pontra vonatkozó javaslatát. 
 
Dr. Kravcsenko Tetyana, képviselő: A járványhelyzettel kapcsolatban szeretne röviden beszélni 
egy főállatorvosi tájékoztatóról. 
 
dr. Horváth Klára polgármester: Javasolja, hogy az első napirendi pont előtt beszéljenek a 
járványhelyzet jelenlegi állásáról.  
 
Veresné Szkocsek Mária, képviselő: Az Egyebek napirendi pontban lakossági kérés kapcsán 
szeretne a hulladékgyűjtő zsákok kiosztásáról, illetve az üvegvisszaváltó kukák kihelyezéséről 
beszélni. 
 
Pintér Róbert, képviselő: Az Egyebek napirendi pontban szeretne beszélni a Bábolna Sped 
parkolásáról, illetve a közvilágításról. 
 
Ruskó József, képviselő: Egyebek napirendi pontba lenne két javaslata. Az egyik a 
teniszpályával kapcsolatos kérdés, a másik pedig egy országos kezdeményezéshez való 
csatlakozási kérdés az önkormányzatoktól elvont források témájában.  
 
dr. Horváth Klára polgármester: Megkérdezi, hogy van-e valakinek más módosítási javaslata. 
Szavazást kezdeményez a módosított napirendi pontok elfogadásáról.  
 
A Képviselő-testület az ülés módosított napirendi pontjainak tárgyalását nyílt szavazással, 7 
fő települési képviselő részvételével, 7 igen szavazattal elfogadta, és meghozta a következő 

határozatot: 
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30/2025. (III. 12.) számú Képviselő-testületi határozat: 
Bábolna Város Önkormányzata Képviselő-testülete a 2025. március 12-i rendkívüli Képviselő-

testületi ülésének napirendi pontjait az alábbiak szerint fogadja el: 
Napirendi Pontok: 

 
1. 2024. évi költségvetési rendelet módosítása 

Előterjesztés felelőse: dr. Horváth Klára polgármester 
 

2. Bábolnai Százszorszép Óvoda és Bölcsőde igazgatói pályázat kiírása 
Előterjesztés felelőse: dr. Horváth Klára polgármester 

 
3. Bábolna Város Önkormányzata 2025-2029 Közép- És Hosszú Távú 

Vagyongazdálkodási Terve 
Előterjesztés felelőse: dr. Horváth Klára polgármester 

 
4. Stratégiai ellenőrzési terv 

Előterjesztés felelőse: dr. Horváth Klára polgármester 
 

5. Pályázati önrész biztosítása 
Előterjesztés felelőse: dr. Horváth Klára polgármester 

 
6. Sportcsarnok használati kérelem 

Előterjesztés felelőse: dr. Horváth Klára polgármester 
 

7. Civil szervezetek támogatási kérelme 
Előterjesztés felelőse: dr. Horváth Klára polgármester 

 
8. Tatabányai Tankerületi Központ véleménykérése 

Előterjesztés felelőse: dr. Horváth Klára polgármester 
 

9. Egyebek 
a) Közbeszerzési terv módosítása (autótöltők) 

b) Házhoz menő szelektív gyűjtés 
c) Közvilágítás 

d) Bábolna Sped parkolása 
e) Teniszpályával kapcsolatos kérdés 

f) Szolidaritási hozzájárulás adóerőképességgel kapcsolatos országos 
kezdeményezéshez csatlakozás 

 
Határidő: 2025. március 12. 

Felelős: polgármester 
 
 

dr. Horváth Klára polgármester: Áttérnek a járványhelyzetről való tájékoztatóra. Nem szeretné 
az egész ismertetőt ismét elmondani. A hétfői napon felkerült a YouTube-ra illetőleg a bábolnai 
facebook oldalra egy összefoglaló. Amikor a sajtó képviselői, illetőleg a különböző tv 
megkeresések megérkeztek, mindenkinek azt válaszolta, hogy erről nem kívánnak nyilatkozni 
pluszként, kizárólag a facebook interjút kívánják fenntartani. Csütörtökön került elsőként a 
hírekbe a száj és körömfájás Kisbajcs és Nagybajcs tekintetében. Ezt követően ült össze a 
járványügyi bizottság, amely járványügyi bizottságnak nem meghívottja egyik önkormányzat 
sem. Hivatalos összetétele van ennek a bizottságnak, melyet az országos főállatorvos vezet, 
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illetőleg a megyéknek a főállatorvosai, valamint tudomása szerint a vízügy, a 
kormányhivatalok, katasztrófavédelmek vettek ebben részt. 
Elmondja, hogy pénteken, a késő esti órákban kapott információt a Főispán Úrtól, dr. Kancz 
Csabától arra nézve, hogy Bábolna külterületén fogják fertőtleníteni, mentesíteni és elásni azt 
a mintegy 1700 állati tetemet, amit Kisbajcson és Nagybajcson ölnek le, illetve mentesítenek 
a száj és körömfájás miatt. Ebben az esetben az eljárás a teljes állomány levágása. A bizottság 
hosszas vita, vélemény után a főállatorvos határozata alapján az ATEV legközelebbi telepén 
kívánták, illetőleg valósították meg a kármentesítő tevékenységet. Az ATEV telephelye Bábolna 
külterületen, a banai út mellett van a 81140-es út mellett. A pénteki nap folyamán a hét méter 
mély dögkutat elkezdték földmunkákkal mélyíteni, nagyítani, hogy a mennyiség ott elférjen. 
Ez a terület egyébként a Kombinátnak volt a területe, ahova a Kombinátnál elhullott állatokat 
vitték és ott mentesítették. A végelszámolást, illetve a felszámolást követően került át az 
ATEVhez és az ATEVnek egy hol működésben lévő, hol nem működő telephelye volt. Ezt 
reaktiválták most és ezt vették működésbe. A Főispán Úrral történő beszélgetés során 
tájékoztatta arról, hogy el is kezdik ezt a munkát és reményeik szerint a héten csütörtök- 
péntekig bezárólag fogják befejezni a kármentesítést. Rákérdezett arra, hogy az 
Önkormányzatnak milyen teendője van, össze kell-e hívni a helyi védelmi bizottságot, kell-e 
tenni valamit. Azt mondta, hogy -miután semmiféle mozgástere nincs az Önkormányzatnak 
ebben az ügyben, tehát nincs döntési jogosultságuk, nincs irányítási tevékenységük, nincs 
végrehajtási tevékenységük, miután járványhelyzet van és az egész Dunántúlt lezárták, miután 
ez a vírus elszabadult ott Nagybajcson és Kisbajcson- nekik nincs teendőjük. Nem veszélyes 
az emberekre és hatáskörük hiánya miatt nincs teendőjük. Aztán szombaton és vasárnap a 
nyomozati tevékenységnek és a különböző híranyagoknak köszönhetően megjelentek a 
kommunikációban különféle hírek. Hétfőn délelőtt hosszasan és sok emberrel telefonált arról, 
hogy egyáltalán az Önkormányzatnak van-e ebben jogosultsága megszólalni, és mit lehet 
kommunikálni erről. Így jutottak el arra, hogy elkészült ez a facebook interjú. A tanulság 
számára az, hogy a kommunikációjukat javítani kell, a szombati napon tájékoztatni kellett 
volna a lakosságot. Tény, hogy ezzel nem értenek egyet a hatóságok, kormányhivatalok, ezt 
ő vonta le tanulságként számára, hogy a kommunikáción javítani kell és ha a hétvége van 
akkor is kell kommunikálni. Ez nem azt jelenti, hogy a facebookon fognak lógni, de 
kommunikálni fognak. Megjegyzi, hogy sok új információt kapott még hétvégén is, tehát 
szombaton is és vasárnap, is illetőleg a hétfői telefonoknak köszönhetően is. Megjegyzi, hogy 
azon képviselőtársak, akik az együttműködésről beszélnek, illetőleg a helyszínre kimentek, ők 
is felvehették volna a telefont, és telefonálhattak volna, hogy van-e tudomása arról, hogy mi 
történik Bábolnán, illetőleg Bábolna külterületén. Úgy gondolja, hogy ha ő elmondja szombaton 
azt, hogy mi fog itt történni, illetőleg mi történik, akkor is ugyanúgy ezek a facebook posztok 
és hasonlók, vélemények és kommunikációk megjelennek. Akkor is ugyanaz van, hogy milyen 
veszélyek vannak, illetőleg mivel jár az az egész, de -ahogyan mondta- tanulság számára, 
hogy jobban kell kommunikálniuk. Néhány facebook posztra utalna. Utalna arra, hogy 
korrekten és normálisan is lehet beszélni a lakossággal. Politikai hirdetést szerinte egy helyi 
lakos nem tesz közzé. Ugyanakkor ők, akik itt ülnek, ők helyi politikusok, és 
megnyilvánulásukkal képviselik nemcsak önmagukat, de Bábolnát is. Véleménye szerint most 
egy kicsit túlpolitizálták ezt a témát. De mindenkinek saját szubjektív véleménye van, és rájött 
arra is, hogy mindenki a saját véleményét, szubjektív érzelmeit látja ki a megnyilvánulásokból, 
a facebook posztokból és saját érdeke is megnyilvánul abban, hogy a híreket, hogyan érzékeli. 
Szeretné még elmondani, hogy a mai napon is beszélt Főispán Úrral, illetőleg Kapitány Úrral -
mivel az utat is lezárták-, hogy körülbelül ez meddig tart. Jelen információk szerint csütörtök-
péntek, ameddig még ez a munka a folyik, utána ezt a területet -klór és a vegyszerek után- 2 
méter magas földterülettel lezárják. Utána az ATEV lesz a felelős a terület figyelemmel 
kíséréséért, gondozásáért. Számtalan helyen, Kocson, Nagyszentjánoson és Komáromban több 
száz állatból vettek vérmintát, és ezek negatívak voltak, tehát reményeik szerint sikerült a 
problémát megfogni ott Nagybajcson és Kisbajcson és nem fog tovább terjedni ez a vírus.  
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Elmondta a facebook posztban is, hogy ő a 70-es években, a saját  településén megélte a száj 
és körömfájást, és az egész település le volt zárva. Katonaság őrizte a települést, tehát ott 
nem lehetett se ki-, se bemenni a településre. Nagyon sok gazda ment tönkre, mert az állatok 
meghaltak, vagy leölték őket. Reményei szerint azzal, hogy a holnap-holnaputáni napon 
befejeződik ez a munka, akkor talán nem terjed tovább.  Még egy gondolata lenne. A helyi 
telepeiket senki sem említette a facebook posztokban. Senki sem szólt arról, hogy itt vannak 
sertéstartó telepek és aggódnak értük. Napi szinten tartotta a kapcsolatot velük, hogy most 
mi történik, milyen információkat kaptak az állatorvostól, hogyan fogják tudni szállítani az 
állatokat, de senki másnak nem volt ilyen gondolatisága. Senki nem kérdezte meg azt sem, 
hogy tud-e valamit segíteni, vagy egyáltalán valami pozitív hozzáállás, csak és kizárólag azt, 
hogy itt mik történnek és ő maga miért nem állt ki szombaton. Továbbra is azt mondja, hogy 
igen, tanult ebből. Őszintén elmondja, hogy a hétvégén sokat tanult az emberekről, nagyon 
sokat tanult mindenkiről és a jövőben erre jobban fog figyelni és javítani fognak az 
Önkormányzat kommunikációján. Nem csak a tekintetben, ahogyan a lakossággal 
kommunikálnak, hanem az Önkormányzat dolgozóit, intézményeit, és az önkormányzati 
képviselőiket -akik arra érdemesek- is védeni fogják a negatív beszólásokkal szemben. Felvette 
a kapcsolatot ügyvédi irodával, már ki is ment az első ügyvédi felszólítás arra irányulóan, hogy 
a Polgármesteri Hivatal dolgozói elleni kijelentések ellen is védjék magukat. Tehát javítani 
fognak a dolgon. Ennyi lett volna az összefoglalója. Hozzászólás, vélemény a Szervezeti és 
működési szabályzat szerint lehetséges, 2-3 perces hozzászólások lehetségesek a témához.  
 
Ruskó József, képviselő: Nem áll szándékában szítani a parazsat, mindössze reflektálni 
szeretne néhány gondolatra.  Azt gondolja, hogy -abban nem értenek egyet, hogy nekik, 
képviselőknek kellene érdeklődni a polgármesternél, ha van egy ilyen rendkívüli havária 
helyzet, az teljesen biztos, hogy ez nem egy megszokott helyzet, hogy akkor is hogyha azt az 
utasítást kapta a Polgármester Asszony, hogy erről nem kell a lakosságot tájékoztatni, 
minimum a Képviselő-testületet értesíteni kellett volna.  Nagyon sok mindennek elejét vehették 
volna- ennek a bizonyos nyomozati ügynek biztosan. Nem tekinti nyomozati ügynek, a lakosság 
tájékoztatásának tekinti. 
 
dr. Horváth Klára polgármester: Egy facebook posztból vette a kifejezést. 
 
Ruskó József, képviselő: Tőle biztosan nem hangzott el. Lakossági tájékoztatást szerettek 
volna ezzel minél előbb megvalósítani. Az, hogy a tényleges, legnagyobb erejű információkat 
a Polgármester Asszony fogja tudni nekik feltárni, abban biztos volt, de a mikor kérdéses volt. 
Nem osztja azt a véleményt, hogy -mivel a hétfői napon is fontos információkhoz jutott 
Polgármester Asszony, ezért- várni kellett ezzel. Véleménye szerint mindenki szívesebben 
veszi, ha a lakosság tájékoztatása folyamatában történik. Még akkor is, ha esetleg a kezdeti 
időkben téves információk hangzanak el -mint például az égetés. Ezt még mindig nem tudja 
pontosan, mivel Polgármester Asszony azt nyilatkozta legutóbb, hogy szerdán dől el, hogy 
égetés lesz, vagy csak hantolás. 
 
dr. Horváth Klára polgármester: Hétfőn egyértelműen mondta, hogy földelés lesz, nem lesz 
égetés. 
 
Ruskó József, képviselő: A Kisalföldben tett nyilatkozata úgy szólt, hogy szerdán dől el 
véglegesen, hogy lassú égetés, vagy földelés lesz. Ő mind a mai napig nem tudja, hogy mi 
lesz. Azt gondolja -mindannyian tanulva az esetből -, hogy a jövőre nézve fontos a lakosság 
tájékoztatása.  Gondolják el azt a helyzetet, ha ezt nem ők tárják fel. Azt gondolja, hogy vannak 
annyira szemfülesek a bábolnai lakosok, hogy egy-két napon belül rájöttek volna - még akkor 
is, ha az épülő gyárnál iszonyatos a teherforgalom mozgás, ott vannak a gépek és elsiklik 
mellette-, rájöhettek volna. Gondoljanak bele, hogy ha a lakosok oldaláról indul ki az első 
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tájékoztatási hullám, akkor ők mindannyian mit kaptak volna. Egyáltalán nem tartja magukat 
bűnösnek azért, mert a lakosságot hétvégén tájékoztatták. Ebbe simán be lehetett volna 
kapcsolódni Polgármester Asszonynak is, hétfőn új információkkal, majd utána váll vállt vetve 
tájékoztatni a lakosságot. Egyet megtanult ő is, hogy a lakosság igenis ki van éhezve az 
információkra -pláne egy ilyen helyzetben, ami nem szokványos. Ez egy óriási havária helyzet. 
Azt gondolja, hogy azóta, hogy az akkumulátorgyárat a kertük végében kezdik el építeni, egy 
felfokozott hangulat van a lakosság körében. Nem sokkal azután, hogy meg kellett 
emészteniük ezt az esetet, hogy a beleszólásuk nélkül történik ide egy akkumulátorgyár építés, 
ezután hidegzuhanyként kapnak egy ilyet a nyakukba is. Senkit nem lehet hibáztatni, 
véleménye szerint még akkor sem, ha bárki bármilyen facebook poszthoz odaír egy olyan 
kommentet, amit lehet, hogy később ő is megbán. Nem hiszi, hogy itt a törvény erejével kell 
fellépni bárkinek a hozzászólása miatt. Inkább az van, hogy magának a Testületnek és 
magának a városvezetésnek le kell vonni ebből a tanulságokat, mert ez így nem fog tudni 
működni a jövőben. Ennyi az ő hozzászólása, anélkül, hogy parazsat szított volna.  
 
dr. Horváth Klára polgármester: Köszöni szépen, de már elmondta a maga tanulságát, levonta 
a következtetéseket. Fognak változtatni sok mindenen és nem így fogják a jövőben tenni a 
dolgaikat. 
 
Pintér Róbert, képviselő: Ezzel kapcsolatban írt egy smst Jegyző Úrnak, még szombat este.  
 
dr. Bacsárdi József jegyző: Nem kapott smst. 
 
dr. Horváth Klára polgármester: Jegyző Úr hétfőn reggel szembesült az eseményekkel, amikor 
bejött dolgozni. Az smst neki is el lehetett volna küldeni. A telefonszáma elérhető a honlapon, 
az összes Képviselőével együtt. E-mail címe is fent van, de nagyon szívesen átküldi a 
telefonszámát.  
 
Dr. Kravcsenko Tetyana, képviselő: A hatósági részét szeretné mondani. Mindannyian nagyot 
hibáztak most, de mindannyian megtanulták, hogy a kommunikáció a legfontosabb. Úgy 
gondolja, hogy a lakosság tájékoztatása egy fontos tény, az embereknek tudniuk kell, hogy mi 
zajlik a környezetükben. Ma megjelent egy hivatalos, országosan kidolgozott poszt. Szeretne 
engedélyt kérni ennek kiplakátolásához a településen. A facebookon készített egy 
egyszerűsített anyagot, ezeket terjeszteni kellene, ha senkinek sincs ellene kifogása. Nagyon 
jó ötletnek tartja, rövid, képekből álló dolgokról beszél. Hivatalos, a főállatorvos és a Nébih is 
jóváhagyta. Úgy gondolja, hogy együttműködve minél jobban terjeszteniük kéne a kisgazdák 
és az általános lakosság körében.  
 
dr. Horváth Klára polgármester: Ha átküldi e-mailben, akkor meg fogják osztani. A 
hirdetőtáblákra is kihelyezhető minden további nélkül. 
 
Dr. Kravcsenko Tetyana, képviselő: Továbbítja. Úgy gondolja, hogy mivel mindenből baj van, 
az ember bizonytalan, hogy mindent kérdezni kell.  
 
dr. Horváth Klára polgármester: Megkérdezi, hogy mire gondol ezzel. 
 
Dr. Kravcsenko Tetyana, képviselő: Ott tartanak, hogy ha valaki valamit önállóan kiír, az is baj. 
Mindenért nekik kell felhívniuk. Tény, hogy bizonyos dolgokban ez így működik.  
 
dr. Horváth Klára polgármester: Szeretne konkrétumot kérni, hogy mi az, amire gondol. A 
szabadidőparki kutyasétáltatásból volt probléma. Kint van egy részen, hogy nem lehet kutyát 
bevinni, de az a játszótérre vonatkozik. 
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Dr. Kravcsenko Tetyana, képviselő: Az volt, hogy arra kérte a kutyasétáltatókat, hogy a tó 
körül ne sétáltassák, a vizeket kerüljék. Ameddig megy a nyomozás, nem tudhatják, hogy a 
vízminőség milyen hatással lehet egy kutyára például. 
 
dr. Horváth Klára polgármester: Félreérthették, a lakosság úgy értelmezte, hogy nem lehet 
kutyát bevinni a Szabadidőparkba, holott eleve úgy lett tervezve és engedélyezve van.  
 
Dr. Kravcsenko Tetyana, képviselő: Nem így volt fogalmazva, majd előkeresi. Egy dolgot 
szeretne kérdezni. Megkérdezi, hogy minden alkalommal -akár, ha egészségügyi témáról van 
szó-, amikor posztolni akar valamit, akkor engedélyt kell-e kérni.  
 
dr. Horváth Klára polgármester: Mindenki maga azt posztol, amit szeretne, nyilván megfelelő 
keretek között, megfelelő intelligencia és normalitás határaival. AZ együttműködést arra 
értette, hogy ha valakinek van egy információja arról, hogy probléma van, akkor szerinte a 
polgármestert fel lehet hívni. Más képviselő felhívta, neki el is mondta a szombat-vasárnapi 
állapotot. Tanult belőle, ezentúl mindenről tájékoztatni fognak. A Szabadidőpark 
halállományára szeretne rácsatlakozni, mert ebből is volt egy félreértés. Elmondja, hogy ő 
akkor éppen beteg volt, Jegyző Úr foglalkozott az üggyel, de hallotta, hogy ebből is problémák 
voltak. Elmondja, hogy au önkormányzati törvény szerint az önkormányzati képviselőnek 
vannak jogai és kötelességei. Ezt Jegyző Úr ki tudja küldeni, vagy kiküldik a Szervezeti és 
Működi Szabályzat képviselőkre vonatkozó részét, vagy az egészet.  A Képviselő nem tud 
pénzügyi kötelezettséget vállalni mindaddig, ameddig a polgármestertől nem kap erre 
meghatalmazást, vagy a Képviselő-testület nem hoz döntést. Az egyéni vállalkozás, ami 
elindult, hogy vízmintát vetek a képviselők és azt intézték, és utána a vízmintavétel költsége a 
Bábolnai Önkormányzatnak volt címezve, azt ők önkormányzatként nem tudják kifizetni. Nekik 
ki volt állítva egy átutalásos számla. Ők így nem tudnak egy számlát kifizetni, ha nincs 
polgármesteri meghatalmazás vagy Képviselő-testületi határozat. Sajnos ez nem megy. Előtte 
valamiféle egyeztetést szükséges.  
 
Dr. Kravcsenko Tetyana, képviselő: Rendben.  
 
dr. Horváth Klára polgármester: A halüggyel kapcsolatban ők közzétették a kormányhivatal 
álláspontját és a vízmintavétel eredményét is, mely szerint az iszapból ammónia szabadult ki 
és ez okozta a halpusztulás. Ugyanazt állapította meg a vízmintázás és a halmintázást, mint a 
kormányhivatali személy, amikor kint járt személyesen. Azt a jegyzőkönyvet, amit a képviselők 
készítettek, annak az eredményét még nem látták.   
 
Dr. Kravcsenko Tetyana, képviselő: Nála van.  
 
Pintér Róbert, képviselő: Jelzi, hogy megtalálta a Jegyző Úrnak írt smst, mely olvasott volt 
23:45 perckor.  
 
Kocsisné Balázs Mónika aljegyző: Na de Képviselő Úr, éjjel 11 órakor? 
 
dr. Horváth Klára polgármester: 0-24 órában rendelkezésre kell állniuk. 
 
dr. Bacsárdi József jegyző: Továbbra is állítja, hogy nem kapta meg az sms-t.  
 
Ruskó József, képviselő: A képviselőtársa védelmében el szeretné mondani, hogy hallotta, 
amikor a múltkori ülés előtt Jegyző Úrral beszélték, hogy ez nem halastó, nem ők rakták bele 
a halakat stb. Ő azt vette észre, hogy az Önkormányzat részéről nem volt kezdeményezés arra, 
hogy kivizsgálják ezt a laboratóriumi vizsgálatot. 
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dr. Horváth Klára polgármester: Végig csinálták. 
 
Ruskó József, képviselő: Azután két nappal, hogy a képviselő társa elküldte. 
 
dr. Horváth Klára polgármester: Előtte kint volt egy kormányhivatali ügyintéző, aki azt mondta, 
hogy az iszapból ammónia szabadult fel és ez okozta a halpusztulást. Ugyanaz a probléma van 
Tatán és Komáromban is, mert kevés eső esett a tél folyamán és ezért a vizek „befulladtak”. 
Azután, amikor második alkalommal is lett egy nagy halpusztulás, akkor vízmintát vettek és 
ugyanazt megállapította a Nébih Budapesten a halakból és a vizekből is. Ennek eredményét 
fel is tették a fecebook oldalra és tájékoztattak erről mindenkit. Szeretné kérni -ha lehetséges 
lenne-, hogy a Képviselők ne vállaljanak pénzügyi kötelezettséget az Önkormányzat terhére. 
Beszéljék meg Pénzügyi Bizottsági vagy Képviselő-testületi ülésen. Minden további nélkül 
lehetséges lesz Képviselő-testületi döntéssel megerősítve, vagy polgármesteri 
meghatalmazással. Rossz szituációba kerültek a cégnél, hogy vissza kellett küldeniük a 
számlát, hogy sztornózzák le.  
 
Ruskó József, képviselő: Ők kifizették ezeket. 
 
Pintér Róbert, képviselő: Ez a halas történet régóta húzódik. Ameddig ők nem léptek fel, addig 
senki nem mozdult. Viccnek tartja.  
 
dr. Horváth Klára polgármester: A Komáromi Vízitársulat már előtte gyűjtötte a halakat a 
területről. 
 
Pintér Róbert, képviselő: Megkérdezi, hogy hol semmisítették meg őket. 
 
dr. Horváth Klára polgármester: A Nébih-hez felmentek. A többiről személy szerint nincs 
információja. 
 
Pintér Róbert képviselő: Az Atev-nek kellene összegyűjtenie ezeket a halakat, egy külön, 
zárható edénybe.  
 
dr. Horváth Klára polgármester: Fognak tájékoztatást adni arról Képviselő Úrnak, hogy hogyan 
történt a megsemmisítés. Megkérdezi, hogy valakinek van-e még hozzászólása, kérdése, 
véleménye. 
 
Veresné Szkocsek Mária, képviselő: A kis plakátokról érdeklődne, hogy azt pedig szórólapként 
az üzletekben stb. osszák-e. 
 
Dr. Kravcsenko Tetyana, képviselő: Igen. 
 
dr. Horváth Klára polgármester: Ha engedélyezve van, akkor minden további nélkül ki fogják 
helyezni, és megosztják.  
 
Zsidi Sándor alpolgármester: A hétvégi esettel kapcsolatban szeretne csatlakozni Polgármester 
Asszonyhoz abban, hogy kell a kommunikációt fejleszteni. Látták, hogy mindenki írt 
mindenhova, de építő megoldást nem kaptak arra vonatkozólag, hogy a jövőben hogyan 
kezeljék ezeket a helyzeteket. Polgármester Asszony javasolta, hogy fejlesszék a 
kommunikációt. Mástól nem érkezett építő javaslat. Polgármester Asszony elmondta, hogy 50 
évvel ezelőtt volt utoljára ez a vírus. Senki nem gondolt arra, hogy ismét előjön, de előjött. 
Ugyanígy minden évben előjön a madárinfluenza is.  Ha az OSI-t nézi, őket már most 
érzékenyen érintette, a jelenlegi eset miatt exportlehetőségeik vesztek el. Ahogyan 
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Polgármester Asszony is mondta, gondolni kell az állattartókra. Látja a problémát, de keresi a 
megoldást. A probléma megoldásán gondolkodik, nem azon, hogy hogyan lehetne felnagyítani 
a problémát. Lenne néhány javaslata. Itt ülnek a Testületben, a Bábolnai Önkormányzatban 
dolgoznak, ezért nekik most itt kellene néhány javaslatot összeszedniük, tárgyalniuk, 
megbeszélniük, amiről aztán döntést is hozhatnak. A hétvégén azon dolgozott, hogy hogyan 
tudnák a hasonlókat moderáltabban, jobb mederben kezelni és kommunikálni. Első javaslata, 
hogy meg kellene vizsgálniuk a közigazgatási területükön, hogy milyen cégek milyen 
veszélyekkel rendelkeznek. Van-e erre haváriatervük a cégeknek. Ismerteti az OSI tervét. Ha 
a cégek ilyen veszélyekkel rendelkeznek, vagy veszélyes anyagot tárolnak a telephelyükön, 
akkor kérjék el tőlük a súlyos kárelhárítási tervüket. Az Önkormányzatnak is tudni kell arról, 
hogy havária esetén mi történik a cégnél. Állítsanak fel egy havária bizottságot. Van egy fajta 
bizottság, de nézzék meg ezt, vizsgálják felül a működését, határozzák meg az összetételét, 
kik legyenek benne, milyen esetekben üljön össze stb. Minden eshetőségre nem fognak tudni 
felkészülni, de legyen egy bizottságuk, egy fórumuk, hogy ha valaki havária esetet észlel, 
regisztrál, akkor tudjon kihez fordulni. Alakítsanak ki egy információs láncot, amelyen a 
Képviselők informálni tudják egymást, illetve a városvezetést. Ez működjön 0-24 órában, 
hétvégén, ünnepnapon, és legyenek helyettesek is. Alakítsanak ki egy bábolnai forró vonalat, 
ahol bárki bejelentést lehet a különféle eseményekből. Legyen ez 24 órában elérhető, és legyen 
is visszajelzés a bejelentőnek. Vegyenek igénybe kommunikációs szakcéget, akik rendelkeznek 
szakemberekkel, akik útmutatást tudnak adni arra, hogy különböző havária esetekben hogyan 
kommunikáljanak a lakossággal, milyen hangnemben, mit stb., hogy hiteles tájékoztatást 
tudjanak adni. Vannak ilyen cégek, akik segíteni tudnak ebben. Határozzák meg azt, hogy 
krízishelyzetben ki kommunikálhat a városvezetés részéről. Legyen mögé rakva egy 
helyettesítési sorrend is. Állítsanak össze egy listát a különböző hatóságok és szervek 
elérhetőségeiről, legyen egy havária könyv. Ezt havária esetén kézbe tudják venni és 
lehetőségük van a hatóságokkal egyeztetni és információt adni a kialakult helyzetről. A 
véleményeket szívesen meghallgatja, véleménye szerint el kellene indulniuk egy ilyen irányba. 
 
dr. Horváth Klára polgármester: Mindent felírt. Megkérdezi, hogy egyet tudnak-e érteni abban, 
hogy a Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert és a Hivatalt, hogy ezekben tegyenek 
javaslatot. Nagyon örül neki, ha kibővítik a Helyi Védelmi Bizottságot. Elmondja, hogy most 
éppen ezen dolgoznak a Megyei Katasztrófavédelmi Bizottsággal együttesen.  
 
A Képviselők egyetértenek. 
 
Ruskó József, képviselő: Teljesen elfogadhatónak tartja ezt a jövőbeni elképzelést, és tetszene 
is neki, ha a bevezetőből elmaradt volna az, hogy senki nem mondott megoldást a hétvégén. 
Egy 50 éve nem látott vírusról beszélnek, senki nem tudott megoldást mondani. A megoldás 
első lépése az, hogy feltárják a problémát. Ez az, amit megtettek, és ez az, amit ők nem tettek 
meg. Jó ötletnek tartja ezeket, hosszabban tudják majd ezt megbeszélni. Van, amivel nem tud 
egyetérteni -például, hogy csakis egyetlen személy nyilatkozhat-, de ezeket meg fogják tudni 
beszélni, ki tudják fejteni menetközben. Személy szerint örül ennek a kezdeményezésnek.  
 
Zsidi Sándor alpolgármester: Nem a száj és körömfájás helyzetre kereste a megoldást, hanem 
a kommunikációs helyzetre. 
 
dr. Horváth Klára polgármester: Megkérdezi, hogy le tudják-e zárni ezt a napirendi pontot az 
előbb elhangzottakkal. Köszöni szépen mindenkinek az építő jellegű javaslatokat. Okultak a 
helyzetből, dolgozni fognak rajta.  
 
A Képviselő-testület tagjai egyetértenek.  
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1.) 2024. évi költségvetési rendelet módosítása 
 
Dr. Horváth Klára polgármester: Ismerteti a napirendi pontot. Elmondja, hogy egyetlen egy 
tétel miatt szeretnék módosítani a rendeletet azelőtt, mielőtt lezárnák és zárszámadást 
készítenének. A Kincstár kérte, hogy egy 14.000 forintos tételt a dologi kiadásokból a személyi 
kiadásokba vezessenek át. Ennyi lenne a módosítás lényege. Hosszasan egyeztettek a 
Kincstárral, ez egy bürokratikus dolog. Az elhangzottak alapján szavazást kezdeményez. 
Felhívja a figyelmet, hogy a rendeletmódosításhoz minősített többség szükséges. 
 

A Képviselő-testület a rendeletmódosítást nyílt szavazással, 7 fő települési képviselő 
részvételével, 7 igen szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot: 

 
Rendeletmódosítás 

 
2.) Bábolnai Százszorszép Óvoda és Bölcsőde igazgatói pályázat kiírása 
 
dr. Horváth Klára polgármester: Ismerteti a napirendi pontot. Elmondja, hogy augusztus 15-
én lejár az intézmény igazgatójának a kinevezése.  Jegyző Úr készítette el a kiírást. Ismerteti 
a változásokat. Egy hónapos határidővel írnák ki a pályázatot, és május 31-ig döntenének róla. 
Szeretne támogatást kapni abban, hogy a dolgozói szervezet is megismerhessen a beadott 
pályázatokat, illetve a szülői szervezettel is ismertessék. Emellett a leendő pályázók 
mutatkozzanak be és mondják el az elképzeléseiket. Megkérdezi a Jegyzőt, hogy a pályázat 
kiírásával kapcsolatban szeretne-e kiegészítést tenni. 
 
dr. Bacsárdi József jegyző: Nem szeretne. Az anyag teljes, a felmerülő kérdéseket tegyék fel 
nyugodtan.  
 
dr. Horváth Klára polgármester: Megkérdezi, hogy valakinek van-e kérdése ezzel kapcsolatban.  
Ismerteti a határozati javaslatot, majd szavazást kezdeményez. 
 

A Képviselő-testület a határozati javaslatot nyílt szavazással, 7 fő települési képviselő 
részvételével, 7 igen szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot: 

 
31/2025. (III. 12.) számú Képviselő-testületi határozat: 

Bábolna Város Önkormányzata Képviselő-testülete 
1. a Bábolnai Százszorszép Óvoda és Bölcsőde igazgatói feladatainak ellátására vezetői 

pályázatot jelen határozat mellékletét képező tartalommal kiírja, 
2. felkéri a Jegyzőt, hogy a pályázat közzétételéről a hatályos jogszabályoknak 

megfelelően gondoskodjon. 
 

Határidő: 2025. augusztus 15. 
Felelős: polgármester 

 
3.) Bábolna Város Önkormányzata 2025-2029 Közép- És Hosszú Távú 
Vagyongazdálkodási Terve 
 
dr. Horváth Klára polgármester: Ismerteti a napirendi pontot. Ez egy jogszabályi 
kötelezettségük. Átadja a szót a Jegyzőnek. 
 
dr. Bacsárdi József jegyző: Ismerteti az ezzel kapcsolatos információkat. Elmondja, hogy 
korábban ilyen nem készült, ez az első ilyen dokumentum a településen. Úgy gondolja, hogy 
az elfogadásával eleget tesznek a belső ellenőr kérésének.  
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dr. Horváth Klára polgármester: Szeretné mondani, hogy a márciusi ülésen ehhez 
kapcsolódóan elfogadásra kerül a 2025-2029 Gazdálkodási Program is, mely most van 
készülőben. Megkérdezi, hogy valakinek van-e kérdése, hozzászólása ezzel kapcsolatban. 
Ismerteti a határozati javaslatot, majd szavazást kezdeményez.  
 

A Képviselő-testület a határozati javaslatot nyílt szavazással, 7 fő települési képviselő 
részvételével, 7 igen szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot: 

 
32/2025. (III. 12.) számú Képviselő-testületi határozat: 

Bábolna Város Önkormányzata Képviselő-testülete Bábolna Város Önkormányzata 2025-2029 
Közép- és Hosszú Távú Vagyongazdálkodási Tervét jóváhagyja. 

 
Határidő: 2025. március 12. 

Felelős: polgármester 
 

4.) Stratégiai ellenőrzési terv  
 
dr. Horváth Klára polgármester: Ismerteti a napirendi pontot. A tervet a belső ellenőrük, 
György Árpád Úr készített. Átadja a szót a Jegyzőnek.  
 
dr. Bacsárdi József jegyző: Ismerteti a napirendi ponttal kapcsolatos információkat. 
Elfogadásával eleget tesznek a jogszabályi kötelezettségeiknek.  
 
dr. Horváth Klára polgármester: Megkérdezi, hogy van-e valakinek kérdése ezzel kapcsolatban. 
Szavazást kezdeményez a stratégiai terv elfogadásáról.  
 

A Képviselő-testület a stratégiai tervet nyílt szavazással, 7 fő települési képviselő 
részvételével, 7 igen szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot: 

 
33/2025. (III. 12.) számú Képviselő-testületi határozat: 

Bábolna Város Önkormányzata Képviselő-testülete Bábolna Város Önkormányzata és az 
általa irányított költségvetési szervek/intézmények stratégiai ellenőrzési tervét a 2025-2029. 

időszakra jóváhagyja. 
 

Határidő: 2025. március 12. 
Felelős: polgármester 

 
5.) Pályázati önrész biztosítása 
 
dr. Horváth Klára polgármester: Ismerteti a napirendi pontot. Átadja a szót a Jegyzőnek.  
 
dr. Bacsárdi József jegyző: Három dologról lenne szó. Ismerteti az okosmérő pályázatával 
kapcsolatos információkat. 
 
dr. Horváth Klára polgármester: Ismerteti a külterületi utak fejlesztésével kapcsolatos pályázat 
információit.  Ehhez 5%-os önerő szükséges, ezt az általános tartalékok terhére tudnák 
megtenni. A pályázatról korábban már beszéltek. Hozzáteszi, hogy információja van arról, hogy 
ismét nyílnak meg pályázatok külterületi utak fejlesztésére, esetlegesen a már szóba került 
Farkaskúti út fejlesztésére is sor kerülhet. Ott nem lesz meghatározva, hogy a terület az 
Önkormányzat tulajdonában legyen. Ismerteti a harmadik, turisztikai tematikájú pályázattal és 
a Tégláriummal kapcsolatos információkat. Ehhez bruttó 6.258.341 forint összegű önrészt kell 
elkülöníteniük a költségvetésben. Erre a három lehetőségre szeretné a Képviselő-testület 
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támogatását kérni. Megkérdezi, hogy valakinek van-e kérdése, hozzászólása, véleménye ezzel 
kapcsolatban. Egyesével ismerteti a határozati javaslatokat, majd szavazást kezdeményez. 
 

A Képviselő-testület a határozati javaslatot nyílt szavazással, 7 fő települési képviselő 
részvételével, 6 igen és 1 nem szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot: 

 
34/2025. (III. 12.) számú Képviselő-testületi határozat: 

Bábolna Város Önkormányzata Képviselő-testülete 
1. felhatalmazza a Polgármestert, hogy nyújtson be pályázatot a KAP-RD43-1-25 

kódszámú, „Külterületi utak fejlesztése” című felhívásra, a Bábolna 087 hrsz.-ú 
külterületi út építési munkálatainak támogatására „Külterületi út felújítása Bábolnán” 

címmel 
2. felhatalmazza a Polgármestert, hogy a pályázathoz szükséges önerőre kötelezettséget 

vállaljon, és ennek összegét a 2025. évi költségvetésben elkülöníti 
3. Az önerő összegét a Képviselő-testület Bábolna Város Önkormányzata 2/2025 (II.6.) 

számú 2025. évi költségvetésének tartalék előirányzata terhére biztosítja. 
 

Határidő: 2025. augusztus 15. 
Felelős: polgármester 

 
A Képviselő-testület a határozati javaslatot nyílt szavazással, 7 fő települési képviselő 

részvételével, 7 igen szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot: 
 

35/2025. (III. 12.) számú Képviselő-testületi határozat: 
Bábolna Város Önkormányzata Képviselő-testülete 

1. felhatalmazza a polgármestert a TOP_PLUSZ-1.1.3-21-KO2-2022-00002 
azonosítószámú „Aktív és interaktív turisztikai fejlesztések a Dunától a Bakonyaljáig” című 

projektben az önkormányzati önerő összegét (bruttó 6.258.341 Ft) a költségvetésében 
különítse el, 

2. az önerő összegét a Képviselő-testület Bábolna Város Önkormányzata 2/2025 (II.6.) 
számú 2025. évi költségvetésének tartalék előirányzata terhére biztosítja. 

 
Határidő: 2025. augusztus 15. 

Felelős: polgármester 
 

A Képviselő-testület a határozati javaslatot nyílt szavazással, 7 fő települési képviselő 
részvételével, 7 igen szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot: 

 
36/2025. (III. 12.) számú Képviselő-testületi határozat: 

Bábolna Város Önkormányzata Képviselő-testülete felhatalmazza a polgármestert, hogy 
1. a DIMOP Plusz-2.1.1-24 azonosítószámú „Energia menedzsment rendszerek 

fejlesztése és bevezetése önkormányzatok számára” című pályázat előkészítéséről és 
benyújtásáról gondoskodjon, 

2. amennyiben a pályázat benyújtásához szükséges indikatív ajánlatokat kérjen, beszerzési 
eljárásokat folytasson le, pénzügyi kötelezettséget vállaljon. 

 
Határidő: 2025. március 21. 

Felelős: polgármester 
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6.) Sportcsarnok használati kérelem  
 
dr. Horváth Klára polgármester: Ismerteti a napirendi pontot és a kérelmet. Az írásos anyagot 
kiadták. Megkérdezi, hogy valakinek van-e kérdése ezzel kapcsolatban. Szavazást 
kezdeményez a kérelem elfogadásáról.  
 
A Képviselő-testület a kérelmet nyílt szavazással, 7 fő települési képviselő részvételével, 7 igen 
szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot: 

 
37/2025. (III. 12.) számú Képviselő-testületi határozat: 

Bábolna Város Önkormányzata Képviselő-testülete támogatja a Tiamo Moderntánc és 
Közösségi Csoport Egyesület kérelmét a Sportcsarnok térítés mentes használatára, a 2025. 

07. 14. – 2025. 07. 20. közötti időszakban megrendezésre kerülő Mentor Tábor idejére. 
 

Határidő: 2025. március 12. 
Felelős: polgármester 

 
7.) Civil szervezetek támogatási kérelme 

 
dr. Horváth Klára polgármester: Ismerteti a napirendi pontot. Három támogatási kérelmet 
adtak ki a Képviselők részére. Ismerteti ezeket és a kérelmekkel kapcsolatos információkat. Az 
Ácsi Önkormányzati Tűzoltósparancsnokság és a Vöröskereszt támogatása betervezésre került 
a költségvetésbe. A Sonka Lovagrend 500.000 forintos kérelmével kapcsolatban elmondja, 
hogy maga a terület bérlése és a közművek összesen ennyibe kerül, ezt szeretné kérni 
támogatásként. Egy korábbi nyertes Leader-pályázatból van egy színpadjuk, ezt 
térítésmentesen adnák, amennyiben a Képviselő-testület ezt engedélyezi. Megkérdezi, hogy 
valakinek van-e ezzel kapcsolatban kérdése, hozzászólása. Egyesével ismerteti a határozati 
javaslatokat, majd szavazást kezdeményez.  
 
A Képviselő-testület a határozati javaslatot nyílt szavazással, 7 fő települési képviselő 
részvételével, 7 igen szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot: 

 
38/2025. (III. 12.) számú Képviselő-testületi határozat: 

Bábolna Város Önkormányzata Képviselő-testülete az Ács Önkormányzati 
Tűzoltóparancsnokság 2025. évi működési költségeinek fedezetére irányuló 2.000.000 Ft 

támogatási kérelmét elfogadja. 
A Képviselő-testület a támogatás összegét Bábolna Város Önkormányzata Bábolna Város 

Önkormányzatának 2025. évi költségvetéséről szóló 2/2025. (III.12.) önkormányzati 
rendelete 10. mellékletében foglalt Civil szervezetek működési támogatása előirányzat 

terhére rendeli megfizetni az Ács Önkormányzati Tűzoltóparancsnokság, mint támogatott 
részére. A Képviselő-testület felkéri a Polgármestert, hogy a támogatottal a támogatási 

szerződést kösse meg. 
 

Határidő: 2025. március 12. 
Felelős: polgármester 

 
A Képviselő-testület a határozati javaslatot nyílt szavazással, 7 fő települési képviselő 
részvételével, 7 igen szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot: 
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39/2025. (III. 12.) számú Képviselő-testületi határozat: 
Bábolna Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Magyar Sonkalovagrend Egyesület 2025. 

évben szervezett rendezvények, programok megvalósításának költségeinek fedezetére 
irányuló 500.000 Ft támogatási kérelmét elfogadja. 

A Képviselő-testület a támogatás összegét Bábolna Város Önkormányzata Bábolna Város 
Önkormányzatának 2025. évi költségvetéséről szóló 2/2025. (III.12.) önkormányzati 

rendelete 10. mellékletében foglalt Civil szervezetek működési támogatása előirányzat 
terhére rendeli megfizetni a Magyar Sonkalovagrend Egyesület, mint támogatott részére. A 

Képviselő-testület felkéri a Polgármestert, hogy a támogatottal a támogatási szerződést 
kösse meg. 

 
Határidő: 2025. március 12. 

Felelős: polgármester 
 

A Képviselő-testület a határozati javaslatot nyílt szavazással, 7 fő települési képviselő 
részvételével, 7 igen szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot: 

 
40/2025. (III. 12.) számú Képviselő-testületi határozat: 

Bábolna Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Magyar Vöröskereszt Komárom-
Esztergom Megyei szervezetének Bábolnai Alapszervezete 2025. évi működési költségeinek 

fedezetére irányuló 150.000 Ft támogatási kérelmét elfogadja. 
A Képviselő-testület a támogatás összegét Bábolna Város Önkormányzata Bábolna Város 

Önkormányzatának 2025. évi költségvetéséről szóló 2/2025. (III.12.) önkormányzati 
rendelete 10. mellékletében foglalt Civil szervezetek működési támogatása előirányzat 

terhére rendeli megfizetni a Magyar Vöröskereszt Komárom-Esztergom Megyei szervezetének 
Bábolnai Alapszervezete, mint támogatott részére. A Képviselő-testület felkéri a 

Polgármestert, hogy a támogatottal a támogatási szerződést kösse meg. 
 

Határidő: 2025. március 12. 
Felelős: polgármester 

 
8.) Tatabányai Tankerületi Központ véleménykérése  

 
dr. Horváth Klára polgármester: Ismerteti a napirendi pontot. Elmondja, hogy a Klik kereste 
meg őket, és a Bábolnai Általános Iskola létszámát szeretnék 320 főről 350 főre módosítani. 
Régebben 600 gyermek is járt ide, úgyhogy bőven elférnek az épületben. Sok mozgásterük 
nincs a témában, tudomásulvételi lehetőségük van. Megkérdezi, hogy valakinek van-e ezzel 
kapcsolatban kérdése, hozzászólása. Ismerteti a határozati javaslatot, majd szavazást 
kezdeményez.  
 
A Képviselő-testület a határozati javaslatot nyílt szavazással, 7 fő települési képviselő 
részvételével, 7 igen szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot: 

 
41/2025. (III. 12.) számú Képviselő-testületi határozat: 

Bábolna Város Önkormányzata Képviselő-testülete elfogadja a Tatabányai Tankerületi 
Központ átszervezési javaslatát a Bábolnai Általános Iskola intézményi, nappali rendszerű 

felvehető maximális tanulói létszám 320 főről 350 főre történő megemeléséről. 
 

Határidő: 2025. március 12. 
Felelős: polgármester 
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9.) Egyebek 
 

a) Közbeszerzési terv módosítása (autótöltők) 
 
dr. Horváth Klára polgármester: Ismerteti a napirendi pontot. Átadja a szót a Jegyzőnek. 
 
dr. Bacsárdi József jegyző: Ismerteti a napirendi ponttal kapcsolatos információkat. Kéri a 
Képviselő-testülettől, hogy ezt támogassák. Műszaki változtatás történne csak, hogy nagyobb 
tárolót tennének bele.  
 
dr. Horváth Klára polgármester: Hozzáteszi, hogy ez egyértelműen a pályázatra van, más célra 
nem fordíthatják. Ismerteti a határozati javaslatot, majd szavazást kezdeményez.  
 
A Képviselő-testület a határozati javaslatot nyílt szavazással, 7 fő települési képviselő 
részvételével, 7 igen szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot: 
 

42/2025. (III. 12.) számú Képviselő-testületi határozat: 
Bábolna Város Önkormányzata Képviselő-testülete Bábolna Város Önkormányzat 2025. évről 

szóló közbeszerzési tervét a határozat 1. melléklete szerint módosítja. 
 

Határidő: 2025. március 12. 
Felelős: polgármester 

 
b) Házhoz menő szelektív gyűjtés  

 
Veresné Szkocsek Mária, képviselő: Többen is megkeresték azzal kapcsolatban, hogy -mivel 
megszűntek a szelektív hulladékgyűjtő szigetek -milyen időpontokban lehet átvenni a szelektív 
hulladékgyűjtő sárga zsákokat az Önkormányzatnál, illetve hova lehet elhelyezni az üveg 
hulladékot. Ezt szeretné kérdezni, illetve kérni azt, hogy ezt tegyék közzé a különböző 
fórumokon, hogy mindenki tudjon erről tájékozódni. 
 
dr. Bacsárdi József jegyző: Többször egyezettek a Győr-Szol képviselőjével, a tőlük kapott 
információkat folyamatosan közzétették a facebook oldalukon. A Hivatalban rendelkezésre 
állnak a zsákok. Elmondja, hogy a Győr-Szol szelektív kukákkal szerette volna megoldani a 
kérdést, azonban ezek még nem készültek el. A Hivatalból el lehet vinni a zsákokat, bele lehet 
tenni a szelektív szemetet, és minden hónapban egyszer a Győr-Szol elszállítja a ház elől. Van 
tudomása a Győr-Szolnak a problémákról, a helyzet fog javulni és rendeződni, ha megkapják 
a hulladéktárolókat. A zsákokat ügyfélfogadási időben lehet elvinni, azonban a 
hulladékszállítási napok előtt plusz órákban is rendelkezésre fognak állni a kollégák, és át lehet 
venni a zsákokat.  
 
dr. Horváth Klára polgármester: Közzé fogják tenni, hogy mely napokon jöhetnek értük 
ügyfélfogadási időn kívül is. Név szerint osszák a zsákokat, aki eddig nem vette fel -minden 
hónapban 4 zsák jár háztartásonként-, az visszamenőleg is felveheti. A Győr-Szol képviselője 
azt is mondta, hogy ha áttetsző, sárga zsákban teszik ki a szelektív hulladékot, akkor azt is el 
fogják vinni.  
 
Veresné Szkocsek Mária, képviselő: Szeretné kérni, hogy -ahogyan januárban is megtették- a 
továbbiakban is tegyék mindig közzé ezeket az időpontokat. 
 
dr. Horváth Klára polgármester: Meg fogják tenni.  
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c) Közvilágítás 
 
Pintér Róbert, képviselő: Történt egy baleset, és azzal szemben szeretne információt, hogy hol 
tart most ez a dolog, ki lehet a felelős, illetve ki tartja karban azokat a villanyoszlopokat. 
 
dr. Horváth Klára polgármester: A villanyoszlopok az Önkormányzathoz tartoznak. A mai napon 
történt meg a feltárás, rendőri jelenléttel, mivel a feljelentés alapján kérte a rendőrség, hogy 
ők is jelen legyenek. Leszedték a lámpát, azt követően pedig fel kellett vésni a betont. Kiderült, 
hogy meg volt törve a vezeték, amit aztán a rendőrség el is vitt. Valószínűleg az 
autóforgalomnak, a fagyott állapotnak és a beton mozgásának köszönhetően törött meg. 
Visszatemették, és a helyi Boretta Bt. fogja helyreállítani az Önkormányzat megrendelésére. Ő 
végzi az általános karbantartást is ezeken a világítótesteken. Ezeket a világítótesteket az MVM 
látja el árammal. A Kisfaludy lakóteleptől a keltetőig kicserélésre kerültek a nem működő 
világítótestek, tudomása szerint ezeknél vagy töltenek még az akkumulátorok, vagy a mai-
holnapi napon már világítani fognak. Szigetüzemű, napelemes világítótestek. 
 
Pintér Róbert, képviselő: Megkérdezi, hogy mennyi időnként kell elvégezni az érintésvédelmet.  
 
dr. Horváth Klára polgármester: Tudomása szerint a közvilágításra nincs előírva érintésvédelmi 
vizsgálat. Az intézményeiknél rendszeresen elvégzik, a közvilágításnál utána érdeklődnek, hogy 
szükséges-e. 
 
Pintér Róbert, képviselő: Rengeteg olyan oszlop van, ahol nincs meg a fedél, csíp. 
 
Zsidi Sándor alpolgármester: Ezeket jelenteni kellene, mert akkor ezt meg kell vizsgáltatniuk. 
 
dr. Horváth Klára polgármester: Igen, jelentsék ezeket. A világítótestek figyelemmel kísérését 
-a lakossági bejelentések mellett-a a polgárőrség végzi minden hónapban. Ezeket egy E-on 
által ellenőrzött és elismert cég felé jelzik. A Bábolnai Ménesbirtok által használt 
villanyoszlopokat tartja karban a Boretta Kft., ez ahhoz tartozik. Folyamatban van.  
 
Pintér Róbert, képviselő: Köszöni. 
 
d) Bábolna Sped parkolása 

 
Pintér Róbert, képviselő: A parkolással kapcsolatban annyi kérdése lenne, hogy ők fizetnek-e 
közterület-használati díjat. 
 
dr. Bacsárdi József jegyző: Nincs parkolási díj Bábolnán. Ha parkolási célra veszik igénybe a 
közterületet, annak nincs díja. 
 
Pintér Róbert, képviselő: Megkérdezi, hogy szabályosan parkolnak-e a Bábolna Sped 
telephelyétől, az Ölbői úttól a lovasiskoláig.  
 
dr. Bacsárdi József jegyző: Ha nincs tiltó tábla, akkor igen. 
 
Pintér Róbert, képviselő: A lovasiskolánál már van. 
 
dr. Bacsárdi József jegyző: Jelezni fogják a rendőrségnek.  
 
Pintér Róbert, képviselő: Köszöni szépen. Nagyon balesetveszélyes. 
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e) Teniszpályával kapcsolatos kérdés 
 
Ruskó József, képviselő: Az Önkormányzat dokumentumtárában talált egy 2023. évi testületi 
határozatot, melyben Jegyző Úr előadta, hogy a Szabadidőparkban található teniszpályát 
kötelezően bérbe kell adniuk. Ez egy kötelező vállalása az Önkormányzatnak, bevételt kell 
belőle termelni. Ennek megfelelően ki lett írva a pályázat, és érkezett három külsős vállalkozás, 
akik ajánlatot tettek ennek a teniszpályának az üzemeltetésére. Az egyik összege 850.000 
forint +ÁFA ajánlat, a másik 900.000 forint +ÁFA, a harmadik 980.000 forint +ÁFA. Majd 
elindították a Városgazda Kft-t 1.000.000 forint +ÁFA ajánlattal és a képviselő-testület 
egybehangzó határozatával ezt meg is szavazta. Azon túllép, hogy az ő olvasatában egy 
bennfentes információval a legnagyobb ajánlatra rádobtak 20.000 forintot, és a Városgazda 
Kft. elindult és megnyerte ezt a pályázatot. Ez azonban az Önkormányzatnak a saját Kft-je, 
gyakorlatilag ők finanszírozzák a Kft-t, tehát ha befizeti az Önkormányzatnak a bérleti díjat, 
nem valósul meg az, hogy külső bevételt hozzanak ide az Önkormányzatnak, hiszen egyik 
zsebből a másikba megy. Megnézte a Városgazda Kft. főkönyvi kivonatát, és ott nem szerepel 
ez az 1.000.000 forint +ÁFA összeg megfizetése.  
 
dr. Horváth Klára polgármester: Utána fognak nézni és írásban válaszolnak. 
 
Ruskó József, képviselő: Szeretném megkérdezni, hogy miért tartották magunknál ezt a 
projektet, mikor egyértelműen a pályázat megkövetelte, azt, hogy külsős bevételt hozzanak 
be az Önkormányzathoz. Ez az egyik kérdése. A másik pedig az, hogy milyen szankciókra 
számíthatnak ebből, hogy nem valósították meg azt a pályázati feltételt, amit egyébként a 
pályázat feltétele volt.  
 
dr. Horváth Klára polgármester: Írásban fognak válaszolni, és a többi Képviselőnek is 
megküldik. 
 
Ruskó József, képviselő: Köszöni szépen. 
 
f) Szolidaritási hozzájárulás adóerőképességgel kapcsolatos országos 

kezdeményezéshez csatlakozás 
 
Ruskó József, képviselő: Egy országos kezdeményezésről szeretne beszélni. Tudható, hogy 
elég nagy elvonások indultak az önkormányzatoktól, Polgármester Asszony a múltkor mondta, 
hogy minket is eléggé érzékenyen érint ez az elvonás, amit idén kaptak.  A szolnoki 
polgármesternek volt egy kezdeményezése, amihez eddig ez idáig 114 önkormányzat 
csatlakozott. A lényege, hogy -a Kormány új rendelet tervezete szerint 2025. március 31-ig 
minden önkormányzatnak és önkormányzati gazdasági társaságnak át kell állni, az 50 millió 
forintot meghaladó állami támogatásait át kell adnia, utalnia a Magyar Államkincstárba. 
 
dr. Horváth Klára polgármester: Elmondja, hogy őket ez nem érinti. Van a szolidaritási 
hozzájárulási adó, amit erőképesség alapján számítanak. Bábolnán 307 millió forint volt 
betervezve a költségvetésbe. 304 millió forintot kaptak, ez lett a végleges összeg, amit jelzett, 
hogy március 31-ig kapnak meg. A második, hogy a Kormány azokat a Top+-os pályázatokat, 
amiben plusz pénzek maradtak meg, illetve nem kerültek meghirdetésre a pályázatok, de 
ugyanakkor Kincstári számlán -önkormányzat Kincstári számláján vannak-, azokat rendelték 
visszavonni. Bábolnát ez nem érinti, miután -amiről már beszéltek- az aktív turizmus pályázat 
esetében csak a rájuk eső rész van a számlájukon, minden más a megyénél, illetőleg más 
településeknél. Tehát itt 50 millió forint alatt vannak. Emellett folyamatban van még a két 
utcás csapadékvíz pályázatuk, ami 189 millió ft volt. Miután 129 millió forintból megvalósult a 
Kinizsi utca és a Radnóti utca kiépítése, maradt 60 millió forintjuk. Erre nézve folyamatban van 
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egy újabb közbeszerzési eljárás kiírása, hogy a Radnóti utca felső részének a megvalósítása is 
megtörténjen. Ezt sem vonták el, azért, mert ez egy folyamatban lévő pályázat. A harmadik -
amivel kapcsolatban most megy az egyeztetés-, az, hogy megjelent egy olyan 
jogszabálytervezet, hogy az önkormányzatoknak a liquid pénzét akarja az Állam becsatornázni, 
arra hivatkozva, hogy az önkormányzati vagyon a NER vagyon része. Ezért, hogy a folyó 
finanszírozás működőképes legyen, ezért az önkormányzatoktól a pénzt átvennék a Kincstár 
számlájára. Tehát az önkormányzat pénzét kellene áttenni. Meghatározott összeg, tehát az 
éves költségvetés 5%-ának megfelelő összeg maradhatna a számlájukon, az ezt meghaladó 
összeget átvenné az Állam. A Kincstárnak kellene lejelenteniük azt, hogy nekik a működéshez, 
a különböző önerőből finanszírozott felújításokhoz, beruházások lebonyolításához, visszautalja 
a pénzt számukra. Ismerteti az ezzel kapcsolatos további információkat. Elmondja, hogy 
készülőfélben az az önkormányzati érdekvédelmi szervek állásfoglalása, illetve a TÖOSZ-nál is 
készül egy levél, melyben leírják, hogy fájlalnák és nehezményeznék, ha ez megtörténne.  
 
Ruskó József, képviselő: Igen, az ő kezdeményezésük is ebből áll, ezért állt össze ez a 114 
önkormányzat. Illetve egy picit túllépnek ezen, hogy ha már ezt a pénzösszeget, akkor ezzel 
együtt még szeretnének olyat, hogy a gépjármű- és az iparűzési adó egy részét visszaadják az 
önkormányzatok részére, illetve a személyi jövedelemadókból származó bevételek egy részét 
is szeretnék visszakérni. Úgy gondolja, hogy figyeljenek erre, hogy mire jutnak, és 
csatlakozzanak hozzájuk a jövőben. 
 
dr. Horváth Klára polgármester: Jónak tartja a kezdeményezést. Kicsit várjanak még. A TOÖSZ-
nál új elnökválasztás van folyamatban, és eléggé aktív elnökük lesz, a mátészalkai 
polgármester, akinek elég jó elképzelései vannak és elég jó egyeztető képessége. Körülbelül 
ugyanezek fogalmazódtak meg tegnap az elnökségi ülésen, illetve még a különböző állami 
támogatások finanszírozások átgondolása is. Ismerteti az ezzel kapcsolatos információkat. 
Véleménye szerint ez egy nagyon jó kezdeményezés, figyeljenek rá.  
 
Ruskó József, képviselő: Köszöni szépen.  
 
dr. Horváth Klára polgármester: Megkérdezi, hogy valakinek van-e még kérdése, felvetése. 
 
dr. Bacsárdi József jegyző: A közbeszerzéssel kapcsolatban kell a Képviselő-testület tagjainak 
aláírni az összeférhetetlenségi nyilatkozatokat, mivel ez feltétele az eljárás elindításának. Kéri, 
hogy írják alá ezeket.  
 
 
 

A polgármester megköszöni a munkát és az ülést 1815 órakor lezárja.  
 
 

K. M. F 
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